
PROTOKÓŁ XXXVII/21

z XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie,
która odbyła się dnia 27 grudnia 2021r.,   

o godz. 16:30  w sali 
Gminnego Centrum Kultury i Rekreacji w Jutrosinie

Obecni na Sesji Radni:

1.   Dawid Kaczmarek
2.   Jolanta Kapała
3.   Mirosława Antkowiak
4.   Halina Kaźmierska
5.   Mirosław Barteczka
6.   Bożena Maćkowiak
7.   Janina Machowicz
8. Tomasz Guziołek
9. Ireneusz Mikołajewski
10. Karol Wieczorek
11. Marek Kozica
12. Mateusz Janicki

Otwarcia – o godzinie 16:30 – XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie – dokonała
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – pani Mirosława Antkowiak. 

W związku  z  tym,  że  27  grudnia  ustanowiono  Narodowym  Dniem  Zwycięskiego
Powstania Wielkopolskiego, pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła wszystkich o powstanie i
uczczenie minutą ciszy poległych powstańców. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady powitała Radnych, pana Burmistrza, pana Z-cę
Burmistrza,  panią  Skarbnik,  panią  Sekretarz,  pana  radcę  prawnego  oraz  Sołtysów.
Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 12 Radnych – większość qworum, co oznacza, że jest ona
władna obradować i podejmować w pełni prawomocne uchwały.

Nieobecność Radnych: pana Fabiana Małeckiego oraz pani Joli Woroch jest usprawiedliwiona.

Listy obecności Radnych oraz Sołtysów stanowią załączniki do protokołu.

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie.
2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin z działalności za okres pomiędzy 

Sesjami.
3. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2021r.
4. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy

Jutrosin na lata 2021-2024.
5. Podjęcie uchwały w sprawie: wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2021.



6. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy 
Jutrosin.

7. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących Radnym 
Rady  Miejskiej w Jutrosinie.

8. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących 
przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Jutrosin.

9. Interpelacje i zapytania.
10. Wolne głosy i wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Porządek obrad został przyjęty.

Ad. 1
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie.

W związku z tym, że do protokołu z poprzedniej  Sesji nie wniesiono żadnych uwag
został on przyjęty bez odczytywania. Jest do wglądu w Urzędzie Miasta i Gminy w Jutrosinie
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej.

Ad. 2
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin z działalności pomiędzy Sesjami.

Głos zajął pan Romuald Krzyżosiak - Burmistrz Miasta i Gminy Jutrosin. Przedstawił 
sprawozdanie z działalności za okres pomiędzy Sesjami (treść sprawozdania stanowi załącznik 
do protokołu).

Brak pytań.

Ad. 3
  Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Głos zajęła pani Grażyna Niedbała – Skarbnik Miasta i Gminy Jutrosin. Przedstawiła
zmiany  po  stronie  dochodów  i  wydatków.  Brak  pytań  ze  strony  Radnych,  zatem
Wiceprzewodnicząca  Rady  –  pani  Mirosława  Antkowiak  odczytała  projekt  uchwały  nr
XXXVII/224/2021 w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 
ZA: Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Karol
Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mirosław Barteczka,  Bożena 
Maćkowiak, Jolanta Kapała, Mateusz Janicki, Marek Kozica.

NIEOBECNY: Fabian Małecki, Jola Woroch.

Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu. 

Uchwała Nr XXXVII/224/2021 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.



  Ad. 4                                                                                                                                              
Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy   
Jutrosin na lata 2021-2024.

Głos zajęła pani Grażyna Niedbała – Skarbnik Miasta i Gminy Jutrosin. Uchwala ta jest
konsekwencją  zmian  wprowadzonych  do  budżetu.  Brak  pytań  ze  strony  Radnych,  zatem
Wiceprzewodnicząca  Rady  –  pani  Mirosława  Antkowiak  odczytała  projekt  uchwały  nr
XXXVII/225/2021  w sprawie:  zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  i  Gminy
Jutrosin na lata 2021-2024.

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 
ZA: Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Karol
Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mirosław Barteczka,  Bożena 
Maćkowiak, Jolanta Kapała, Mateusz Janicki, Marek Kozica.

NIEOBECNY: Fabian Małecki, Jola Woroch.

Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu. 

Uchwała Nr XXXVII/225/2021 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5                                                                                                                                          
Podjęcie uchwały w sprawie: wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2021.

Głos zajęła pani Grażyna Niedbała – Skarbnik Miasta i Gminy Jutrosin. Budżet gminy
jest budżetem jednorocznym i wszystkie niezrealizowane wydatki wygasają z upływem roku
kalendarzowego. W związku z tym, że mamy takie trzy projekty, które nie będą rozliczone do
końca  bieżącego  roku,  ustala  się  tutaj  w  związku  z  tym  wydatki  niewygasające  w  celu
zabezpieczenia środków na dokończenie i wykonanie planowanych zadań. Jeżeli chodzi o te
projekty, to pierwszy projekt budowa kanalizacji sanitarnej Szkaradowo-Ostoje w aglomeracji
Jutrosin, w ramach wydatków niewygasających określono plan finansowy do zakończenia tego
zadania w kwocie 2 mln 418 tys. 853 zł. i 27 gr. Kolejny projekt to budowa przejścia dla
pieszych na ulicy 700-lecia w Jutrosinie, plan finansowy określony do tego projektu 142 tys.
989 zł. I trzeci projekt budowa przejścia dla pieszych na ulicy Polnej w Jutrosinie, określony
plan finansowy 125 tys. zł. Środki finansowe odnośnie tych projektów zostaną przekazane na
wyodrębniony rachunek bankowy do 31 grudnia bieżącego roku. Określono ostateczny termin
zakończenia tych zadań i jest to data 30 czerwca 2022 roku. 

Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodnicząca Rady – pani Mirosława 
Antkowiak odczytała projekt uchwały nr XXXVII/226/2021 w sprawie wykazu wydatków 
niewygasających z upływem roku budżetowego 2021.

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (12), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 
ZA: Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Karol
Wieczorek, Mirosława Antkowiak, Tomasz Guziołek, Mirosław Barteczka,  Bożena 
Maćkowiak, Jolanta Kapała, Mateusz Janicki, Marek Kozica.

NIEOBECNY: Fabian Małecki, Jola Woroch.



Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu. 

Uchwała Nr XXXVII/226/2021 została przyjęta przez Radę jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6                                                                                                                                             
Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin.

Głos zajęła pani Mirosława Antkowiak – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej. Ustawa
z  17  września  2021r.  o  zmianie  ustawy  o  wynagrodzeniu  osób  zajmujących  kierownicze
stanowiska państwowe oraz niektórych innych ustaw wprowadza zmiany w przepisach ustawy
o  pracownikach  samorządowych  dotyczących  minimalnego  wynagrodzenia  m.in.  wójtów
(burmistrzów,  prezydentów  miast).  Na  podstawie  znowelizowanych  przepisów  minimalne
wynagrodzenie  wójtów  (burmistrzów,  prezydentów  miast)  nie  może  być  niższe  niż  80%
maksymalnego wynagrodzenia określonego dla poszczególnych stanowisk w rozporządzeniu
Rady  Ministrów  z  25  października  2021r.  w  sprawie  wynagradzania  pracowników
samorządowych.  Maksymalne  wynagrodzenie  na  danym  stanowisku  stanowi  sumę
maksymalnego poziomu wynagrodzenia zasadniczego oraz maksymalnego poziomu dodatku
funkcyjnego,  a  w przypadku m.in.  wójtów (burmistrzów,  prezydentów miast)  także  kwoty
dodatku specjalnego, który zgodnie z ww. rozporządzeniem wynosi 30% sumy wynagrodzenia
zasadniczego i  dodatku funkcyjnego.  Aktualne wynagrodzenie  Burmistrza  Miasta  i  Gminy
Jutrosin  jest  niższe  od  minimalnego  wynagrodzenia  obliczonego  na  podstawie
znowelizowanych  przepisów,  dlatego  zachodzi  konieczność  podwyższenia  wynagrodzenia
Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin, a ustalona kwota wynagrodzenia mieści się w granicach
określonych ww. przepisami.

Brak pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodnicząca Rady – pani Mirosława 
Antkowiak odczytała projekt uchwały nr XXXVII/227/2021 w sprawie: ustalenia 
wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Jutrosin.

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (4), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 
ZA: Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Karol Wieczorek, Tomasz Guziołek, 
Mirosław Barteczka,  Bożena Maćkowiak, Mateusz Janicki, Marek Kozica.

WSTRZYMUJE SIĘ: Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Jolanta Kapała, Mirosława 
Antkowiak.

NIEOBECNY: Fabian Małecki, Jola Woroch.

Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu. 

Uchwała Nr XXXVII/227/2021 została przyjęta przez Radę większością głosów.

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

-  p.  Burmistrz  -  dziękuję  Wysokiej  Radzie  za  podjęcie  uchwały  w  sprawie  mojego
wynagrodzenia,  jednocześnie  będąc  przy głosie  chce  powiedzieć,  że  za  chwilkę  będziecie
państwo podejmować uchwałę w sprawie podniesienia diet Radnych i diet Sołtysów. Pragnę
zarekomendować  podwyżkę  diet  Sołtysów  i  korzystając  z  okazji  pragnę  podziękować
obecnym tutaj i nieobecnym paniom i panom Sołtysom za dobrą współpracę. 



Ad. 7
Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących Radnym Rady  
Miejskiej w Jutrosinie.

Głos zajęła pani Paulina Drozdowska – Sekretarz Miasta i Gminy Jutrosin. Zgodnie z
artykułem 25 ustęp 4 ustawy o samorządzie gminnym, Radnemu przysługują diety na zasadach
ustalonych przez Radę Gminy. Od 1 listopada bieżącego roku znowelizowany przepis ustępu 6
wyżej wymienionej ustawy stanowi,  że wysokość diet  przysługujących Radnemu nie może
przekroczyć  w ciągu  miesiąca  łącznie  2,4  krotności  kwoty  bazowej  określonej  w  ustawie
budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów
ustawy  z  dnia  23  grudnia  1999  roku  o  kształtowaniu  wynagrodzeń  w państwowej  sferze
budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw. Na mocy rozporządzenia Rady Ministrów z dnia
27 października  2021 roku Radnemu przysługują w ciągu miesiąca diety zróżnicowane ze
względu na liczbę mieszkańców gminy, to jest 100% maksymalnej wysokości diet w gminach
powyżej 100 tys. mieszkańców, 75% maksymalnej wysokości diety w gminach od 15 do 100
tys.  mieszkańców,  50%  maksymalnej  wysokości  diety  w  gminach  poniżej  15  tys.
mieszkańców.  Oznacza  to,  że  maksymalna  wysokość  diety  przysługująca  Radnemu  Rady
Miejskiej w Jutrosinie wynosi miesięcznie 2 tys. 147 zł. i 30 gr. Z przepisów o samorządzie
gminnym artykuł 25 ustęp 8 oraz rozporządzenia wykonawczego wynika, że przy ustalaniu
wysokości  diety  Radnych,  Rada  ma  obowiązek  wzięcia  pod  uwagę  zarówno  liczbę
mieszkańców danej gminy, a także funkcje pełnione przez Radnego. 

- p. D. Kaczmarek - nie ma Przewodniczącej  tutaj naszego klubu i zostałem poproszony o
przedstawienie stanowiska. Więc w imieniu klubu chciałbym przekazać stanowisko większości
członków, iż jesteśmy przeciwni podwyżkom diet Radnych. Uważamy by stanowisko Radnego
było funkcją społeczną,  a wtedy na pewno Radnymi byłyby osoby, którym leżałoby dobro
naszej Gminy i jej rozwój. Dobrym też przykładem był już teraz były Wiceprzewodniczący,
który przez swoje 3 lata kadencji praktycznie dietę przekazywał na cele społeczne, dziękuję;

- p. I. Mikołajewski - ja chciałem się ustosunkować do tego, co mówiliśmy na Komisji. Dzisiaj
się dowiadujemy na Sesji, jaką podjęła decyzję "Lepsza przyszłość". No kochani, nie jest tak
jak mówicie i tak jak byście chcieli będzie. Ja nie mówię o żadnych podwyżkach, jest inflacja.
Ja tylko chciałbym żebyśmy dorównali troszeczkę, wyżej wyszli do tych wszystkich, którzy
mają w województwie wielkopolskim, nie mówię w Polsce, diety na poziomie takim, jak to
było czytane. Ja nie chcę tego. Mówiliśmy na Komisji, mogę to powiedzieć z otwartością, to
co tam było powiedziane, 200 zł. dla Radnych i 200 zł. dla państwa Sołtysów i ja bym chciał
żeby to zostało dotrzymane, nic więcej. Przy dzisiejszej inflacji, to są żadne pieniądze kochani
i to jest moje zdanie. Nie boję się tego powiedzieć. Nie wstydzę się, pracuję tak jak inni i w
innych  powiatach,  w  innych  gminach.  Nie  wstydzę  się  tego,  że  biorę  za  to  jakieś  tam
pieniądze.  Nie  są  to  duże  pieniądze,  każdy  może  zobaczyć.  Ostatnio  też  mogę  takie  coś
powiedzieć,  że  próbowałem zakupić  do muzeum eksponat,  za  który pan  chciał  500  zł.  Ja
mówię, kochany ja mam diety 400 zł., nie dam Ci, ale ja panu nie sprzedam, proszę bardzo 500
zł. Mówię, teraz będzie podwyżka, bardzo chętnie to kupię i oddam. Daliśmy na dziecko całe
diety, nie wiem czy w innych gminach też tak było, także my mamy na co te pieniążki dawać.
Także  ja  bym  był  przeciwny  temu,  co  "Lepsza  przyszłość"  tutaj  chciała  powiedzieć;

- p. M. Antkowiak - przepraszam bardzo, ale na Komisji ja tylko byłam z Komisji Budżetowej
i mówiłam, że ja jestem przeciwna podwyżkom, że ja mam dosyć, mi to wystarcza i takie jest
stanowisko nas wszystkich, żeśmy to wspólnie ustalili.

Brak więcej pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodnicząca Rady – pani 
Mirosława Antkowiak odczytała projekt uchwały nr XXXVII/228/2021 w sprawie ustalenia 
zasad i wysokości diet przysługujących Radnym Rady Miejskiej w Jutrosinie.

Wyniki głosowania imiennego: 



ZA (8), PRZECIW (4), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 
ZA: Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Karol Wieczorek, Tomasz Guziołek, 
Mirosław Barteczka,  Bożena Maćkowiak, Mateusz Janicki, Marek Kozica.

PRZECIW: Dawid Kaczmarek, Halina Kaźmierska, Jolanta Kapała, Mirosława Antkowiak.

NIEOBECNY: Fabian Małecki, Jola Woroch.

Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu. 

Uchwała Nr XXXVII/228/2021 została przyjęta przez Radę większością głosów.

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 8                                                                                                                                    
Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet przysługujących 
przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Jutrosin.

Głos zajęła pani Paulina Drozdowska – Sekretarz Miasta i Gminy Jutrosin. Zgodnie z 
artykułem 37b ustawy o samorządzie gminnym, Rada Gminy ustanawia zasady na podstawie 
których przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej, przysługuje dieta. 
W projekcie niniejszej uchwały zwiększa się Sołtysom i Przewodniczącemu Zarządu 
Samorządu Mieszkańców Miasta Jutrosin wysokość miesięcznej diety z tytułu wykonywania 
obowiązków wynikających ze sprawowania funkcji. Wysokość diety od 2015 roku 
pozostawała na takim samym poziomie. Doceniając przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych, włożony w realizację zadań statutowych jednostek 
pomocniczych oraz w rozwój lokalnych społeczności, wprowadzenie podwyżki diety jest 
zasadne. W projekcie niniejszej uchwały proponuje się ustalenie zryczałtowanej miesięcznej 
diety zróżnicowanej w zależności od wielkości sołectwa i tak dla Sołtysa Sołectwa 
Bartoszewice, Bielawy, Janowo, Jeziora, Nad Stawem, Ostoje, Nowy Sielec, Stary Sielec, 
Szymonki, Zaborowo i Zmysłowo, kwota należnej diety wynosi 500 zł. Dla Sołtysów 
Sołectwa Domaradzice, Grąbkowo, Pawłowo, Płaczkowo, Rogożewo i Śląskowo - 520 zł. 
Natomiast dla Sołtysa Sołectwa Dubin, Szkaradowo oraz Przewodniczącego Samorządu 
Mieszkańców Miasta Jutrosin wysokość należnej diety proponuje się w wysokości 550 zł. 

- p. M. Antkowiak - ja tutaj może powiem tylko, tak żeśmy ustalili na Komisjach, żeby 
wszystko sprawiedliwie było i wszystkim po 200 zł., ale potem po namyśle stwierdziłam, że 
jednak po prostu chodzi mi o Sołtysów, którzy mają i wynajmują świetlice, oni muszą chodzić,
sprawdzać, pokazywać i dostają też 200 zł., tak samo jak ci Sołtysi, którzy nie mają tych sal;

- p. I. Mikołajewski - widziałem ostatnio Sołtysa z Szymonek, jak z łopatą zapierniczał, tak 
samo robią na małych wioskach, jak i na dużych;

- p. M. Antkowiak - przez 8 lat byłam Sołtysem i wiem jakie ma obowiązki Sołtys;

- p. M. Kurzawa - 8 lat, ja 40 prawie jestem;

- p. M. Antkowiak - ale o to chodzi, że przez 8 lat byłam i wiem jak to funkcjonuje.

Brak więcej pytań ze strony Radnych, zatem Wiceprzewodnicząca Rady – pani 
Mirosława Antkowiak przeczytała projekt uchwały nr XXXVII/229/2021 w sprawie: ustalenia 
zasad i wysokości diet przysługujących przewodniczącym organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych Gminy Jutrosin.

Wyniki głosowania imiennego: 



ZA (11), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 
ZA: Ireneusz Mikołajewski, Janina Machowicz, Karol Wieczorek, Tomasz Guziołek, 
Mirosław Barteczka,  Bożena Maćkowiak, Mateusz Janicki, Marek Kozica, Halina 
Kaźmierska, Jolanta Kapała, Mirosława Antkowiak.

WSTRZYMUJE SIĘ: Dawid Kaczmarek.

NIEOBECNY: Fabian Małecki, Jola Woroch.

Wyniki głosowania wygenerowane z systemu informatycznego stanowią załącznik do 
protokołu. 

Uchwała Nr XXXVII/229/2021 została przyjęta przez Radę większością głosów.

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

- p. J. Kapała - ja chciałabym tylko zapytać, czy ta uchwała wchodzi w życie z dniem 1 
stycznia 2021 roku, czy 22?

- p. M. Antkowiak - przepraszam, 2022 na pewno. 

Ad. 9                                                                                                                                        
Interpelacje i zapytania.

Brak.

Ad. 10                                                                                                                                            
Wolne głosy i wnioski.

- p. I. Mikołajewski - ja bym miał pytanie do pana Burmistrza. Udało nam się przegłosować 
podwyżki, a czy coś się kroi dla pracowników samorządowych panie Burmistrzu, przy 
dzisiejszej inflacji jak już powiedziałem na samym początku. No byłoby też dobrze, żeby ci 
pracownicy też byli w jakiś sposób uhonorowani;

- p. Burmistrz - planowane są podwyżki w przyszłym roku;

- p. J. Kapała - ja mam pytanie do pana Wiceburmistrza odnośnie tej naszej autostrady w 
Pawłowie. Odniosę się do pana wypowiedzi, nam nie chodzi o 5 m, tak jak pan wspomniał, że 
dostaliśmy 4, chcemy 5. Nam tylko chodzi o to, żeby było dokończone, to pobocze wysypane, 
to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa - moje pytanie jest takie, dlaczego ta inwestycja nie jest 
ogłoszona na BIP-ie? Wszystkie dotychczasowe wcześniejsze jakieś tam prace są ogłoszone na
BIP-ie Jutrosina, tej inwestycji niestety nie ma. Mam też pytanie dlaczego to nie jest do 
wglądu?

- p. M. Glura- odnośnie tego BIP-u, możemy trochę uszczegółowić pytanie, czego nie ma na 
BIP-ie?

- p. J. Kapała - nie ma przetargu uwzględnionego na BIP-ie;

- p. M. Glura - prowadzimy to, jeśli dobrze pamiętam platformą zakupową i na pewno to jest 
jawne;

- p. J. Kapała - sprawdzałam jeszcze dzisiaj, no niestety nie ma tego. Są jakieś przetargi z 
ubiegłego roku, jest Janowo, jest Śląskowo, tej naszej drogi niestety nie ma;



- p. M. Glura - proszę dobrze sprawdzić, myślę, że tutaj firma, która odpowiada za 
prowadzenie nam tej platformy tego dopilnowuje i wszystkie przetargi są. Na pewno jest 
przetarg na Stary Sielec, który będzie też otwarty jutro i też go pani pewnie na BIP-ie nie 
widzi, natomiast jest na tej platformie. Jeżeli chodzi o pobocza, byłem zobaczyć jeszcze przed 
świętami, myślałem, że ta droga nam się rozsypała, albo coś się stało z nią złego, ale okazuje 
się, że nie. W ramach środków z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych zbudowaliśmy blisko 1 
km 200 drogi dojazdowej do gruntów rolnych, za kwotę niecałe 200 tys. netto. Co daje za metr
kwadratowy około 42 zł. Pewnie wie pani ile kosztuje, nie wiem na przykład metr kwadratowy
kostki dzisiaj i jeżeli pani uważa, że za 42 zł. uda się zbudować autostradę i odniosę się do 
poboczy, niestety nie widziałem tam poboczy, droga jest tak wąska, że praktycznie kończy się 
ta 4 metrowa droga i od razu jest rów, albo są drzewa, więc nie ma poboczy, poza tym w tym 
przetargu, jeżeli dobrze pamiętam nie było planowania poboczy, kopania rowów, czy nie wiem
obcinania drzew, mieliśmy zbudować 4 metrową drogę i ta droga została zbudowana, zgadza 
się?

- p. J. Kapała - droga została zbudowana rzeczywiście i tu się zgodzę z panem, ale skarpa 
ziemi, która została tam, na niejednym odcinku drogi, na rowie jest, a wcześniej nie było. Ja 
myślę, że wykonawca, który tą pracę wykonywał powinien to po sobie sprzątnąć, bo wydaje 
mi się, że wykonując jakąkolwiek pracę, ten porządek po sobie trzeba zostawić;

- p. M. Glura - zgadza się, ja rozumiem, chodzi pani o ten kawałek już tam dalej, gdzie jest ta 
droga tłuczniowa, bo jeżeli chodzi o tą drogę betonową, to wydaje mi się, że było nawet 
pograbione, więc tutaj jest jak najbardziej OK, a jeżeli tam gdzieś dalej znajduje się jakiś 
kawałek skarpy, czy też darni, to nie ma problemu, to zostanie jeszcze posprzątane, czy przez 
wykonawcę, czy przez naszych pracowników. Ja nie pamiętam teraz przetargu, czy mieliśmy 
plantowanie tego urobku, bo raczej nie. Raczej tam nie było nic takiego. Ale powtarzam 
jeszcze raz, niech pani zdaje sobie sprawę, że za 42 zł. za metr kwadratowy, to nie zbudujemy 
niemieckiej autostrady, ani nic podobnego;

- p. J. Kapała - my takiej autostrady naprawdę nie wymagamy panie Wiceburmistrzu;

- p. M. Janicki - odniosę się do tych podwyżek Sołtysów między innymi, bo tutaj koleżanka 
Jola poruszyła właśnie tą kwestię dróg, pracy i tak często mówimy, że gmina by musiała zrobić
wszystko, ale znam w tej gminie Sołtysów i nie tylko, bo i członków Rady Sołeckiej też. 
Gmina oczywiście pomaga, ale oni też i bardzo często gdzieś tam w soboty, w piątki 
poświęcają swój wolny czas i równają te drogi i działają i robią to społecznie. Więc tutaj 
chwała dla tych Sołtysów, że oni są, że Im się chce, bo naprawdę bardzo często poświęcają 
swoje środki, czas i życie rodzinne, na to właśnie żeby te drogi, pobocza, czy inne rzeczy były 
porobione. Nie oglądają się na gminę, bo to co powiedział pan Wiceburmistrz, niestety 
dysponujemy taką pulą środków, jaką dysponujemy. Kolejna rzecz, to już z takich dobrych 
rzeczy może bardziej, też w ostatnim czasie dowiedzieliśmy się, że Michał Frąszczak został 
powołany do kadry narodowej taekwondo, więc fajnie, cieszymy się, gratulujemy Michałowi. 
Mam nadzieję, że będziemy mogli Go tutaj jakoś też wyróżnić, pogratulować Mu, bo widać, że
się wspina po drabince tej kariery sportowej, więc dla Michała gratulacje. Kolejna rzecz, też 
wszyscy otrzymaliśmy dzisiaj płytę Orlan, która została nagrana w Polskim Radiu i tutaj też 
wielkie podziękowania dla pana Kazimierza Pernaka, pan Kazimierz już do najmłodszych nie 
należy, ale z taką energią i zapałem prowadzi tych naszych Orlan, więc dla nich wszystkich 
wielkie podziękowania. Cieszymy się, że jest płyta i też nie możemy zapomnieć, bo niedawno 
mieliśmy na Rynku wydarzenie "Mikołajki jak z bajki", też tutaj panie Burmistrzu, warto 
podziękować tym wszystkim pracownikom z Urzędu Gminy, nie będę wymieniał z imienia i 
nazwiska, ale naprawdę fajna impreza, zadowolone dzieciaki, mieszkańcy, więc tutaj brawa 
dla Was;

- p. Burmistrz - ja się od razu odniosę do tych podziękowań. Bo ja bardzo chciałem 
podziękować, ale spotkałem się z taką dosyć kategoryczną odmową i nawet parę razy 



próbowałem, więc stanęło na tym, że mam ogólnie podziękować i ogólnie podziękowałem, to 
nie to, że ja nie doceniam pracowników, jak najbardziej doceniam zaangażowanie tych pań 
oczywiście, no ale taka była wola i ją uszanowałem. Proszę Państwa i znowu powiem jeżeli 
jestem przy głosie, to zbliża się Nowy Rok, chciałem wszystkim Państwu Radnym i Państwu 
Sołtysom, wszystkim Państwu obecnym na tej sali, złożyć serdeczne życzenia noworoczne, 
przede wszystkim życzę dużo zdrowia, bo czas mamy pandemiczny, nie wiadomo kiedy ta 
pandemia minie. Życzę przede wszystkim dużo zdrowia, życzę realizacji wszystkich 
zamierzeń, planów. Wszystkiego dobrego i życzę sobie i Państwu dobrej współpracy;

- p. M. Janicki - panie Burmistrzu powiem tak, bo wiem, że pan Burmistrz wszystkim 
dziękował, tylko ja też chciałem podziękować właśnie tym paniom i panom i to co pan 
Burmistrz powiedział żeby nikogo nie ominąć, bo to później są jakieś nieporozumienia. Ale 
tutaj nie było żadnej złej intencji z mojej strony. Broń Panie Boże;

- p. M. Kozica - mam pytanie odnośnie tej kanalizacji w Starym Sielcu, kiedy by się miała 
rozpocząć ta realizacja tego zadania?

- p. M. Glura - tak jak mówiłem wcześniej, jutro jest otwarcie ofert. Oferty składane są 
elektronicznie na naszej platformie zamawiającego. Inwestycja rozpocznie się po podpisaniu 
umowy z wybranym wykonawcą. Myślę, że na pewno nie będzie wcześniej niż za miesiąc, ma 
zakończyć się do końca października;

- p. M. Antkowiak - ja jeszcze mam pytanie do pana może też Wiceburmistrza na jakiej 
platformie mamy szukać tych właśnie przetargów? Bo na BIP-ie nie ma. Mógłby pan podać 
gdzie to mamy szukać?

- p. M. Glura – oczywiście, jutro prześlemy do wszystkich Państwa link do tej platformy, żeby 
każdy miał bezpośrednie wejście, jeżeli to sprawia jakiś techniczny problem;

- p. M. Antkowiak - nie sprawia technicznego problemu, tylko nie wiemy gdzie to wchodzić. A
jeżeli będzie link, to bardzo dziękujemy;

- p. E. Mieczkowski - mam do pani Przewodniczącej pytanie, bo pani dzieli Sołtysów na  
lepszych i gorszych, bo ci co mają salę i ci co nie mają sali. Ja mam do pani takie pytanie 
właśnie, może pani sprawi żeby wszyscy Sołtysi byli równi w pani oczach, żeby wszyscy mieli
na wioskach sale i wtedy będą równi. Wtedy będą te fundusze sołeckie równe, a powiem pani 
tak, że to są Sołtysi o wiele starsi ode mnie i tak tą funkcję społeczną pełnią, bo każdy zna Ich 
na co dzień. Ja też tą funkcję pełnię od niewielu lat, bo jestem najmłodszym Sołtysem i 
powiem pani szczerze, że powinniście dbać o tych Sołtysów, bo za parę lat, nie będzie miał kto
tym Sołtysem być, bo młodzi nie pchają się w ogóle do tej funkcji, bo to jest funkcja 
społeczna. Nie wiedzą co to znaczy, a osób teraz chętnych coraz mnie jest do tej pracy 
społecznej;

- p. M. Antkowiak - ja przepraszam bardzo jak uraziłam pana Sołtysa;

- p. E. Mieczkowski - mnie pani nie uraziła, tylko po prostu, ja życzę sobie żeby wszyscy 
Sołtysi byli równi w oczach gminy i żeby wszyscy mieli sale na wioskach i wtedy będą równi, 
bo ja takiej sali nie mam, nie od wioski zależy, po prostu z innych przyczyn tej sali nie było 
nigdy i ja życzę sobie i innym, żeby właśnie Rada pochyliła się nad tym, żeby ta sala powstała;

- p. M. Antkowiak - mi chodziło o to, że jeżeli jest sala, to właśnie ten Sołtys ma dużo więcej 
obowiązków i dlatego jest troszeczkę zróżnicowana ta dieta dla większych wiosek i dla 
mniejszych. Bo wiadoma rzecz, że w większej wiosce zawsze jest więcej. Więc myślałam żeby
właśnie przede wszystkim na Komisjach o tym dyskutować, ale teraz już przeszło. Wszyscy 
mają sprawiedliwie po 200 zł. więcej, więc myślę, że jest pan zadowolony;



- p. Sz. Samol - ja nie chce sobie wypisywać jakiś zasług, ale ja codziennie chodzę, palę, a już 
tak jak pani wspomniała tych interesantów przychodzi, umawiają się, nie przychodzą, nie chcą 
zapłacić na końcu, tak to wygląda niestety w świetlicach dużych, także ja życzyłbym panu, 
żeby pan miał świetlice i wtedy by może pan zrozumiał;

- p. M. Antkowiak - w imieniu swoim i pana Przewodniczącego chciałabym życzyć wszystkim
tu obecnym Szczęśliwego Nowego Roku, żebyśmy go przeżyli zgodnie, w zrozumieniu, w 
prawdzie. Po prostu żebyśmy się jak najbardziej wspólnie szanowali, więc wszystkiego 
najlepszego na ten 2022 rok. Dziękuję bardzo i jeszcze ogłaszam, po konsultacjach z panem 
Przewodniczącym i z panią Sekretarz, ustaliliśmy kolejną Sesję na 14 stycznia 2022 roku na 
godz. 16:30.

Brak więcej wolnych głosów i wniosków.

Ad. 11                                                                                                                                           
Zakończenie obrad

O godz. 17:54 Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – pani Mirosława Antkowiak 
zakończyła obrady XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Jutrosinie.

Protokołowała:

Katarzyna Zuziak


